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Protokół 
z LVII sesji Rady Gminy Pępowo 

w dniu 18 stycznia 2024 r. 
 

Obradom przewodniczył Zenon Rogala – Przewodniczący Rady Gminy Pępowo. Sesja 
rozpoczęła się o godzinie 13.48 i trwała do godziny 14.46. Miejsce sesji – Gminny Ośrodek 
Kultury, Sportu i Aktywności Lokalnej w Pępowie. 

W sesji uczestniczyło 14 radnych, tj. 93,33% ustawowego składu Rady, który stanowi 
15 radnych. Nieobecny był radny Wojciech Witczak. Lista obecności stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 W obradach uczestniczyli również: Grzegorz Matuszak – Wójt Gminy Pępowo, 
Grzegorz Wabiński – zastępca wójta, Kinga Klozińska-Antczak – skarbnik gminy, Katarzyna 
Kmiecik-Rosa – sekretarz gminy, Leszek Żelazny – dyrektor GOKSiAL oraz Jagoda 
Kowalewska – inspektor ds. obsługi rady gminy i samorządów mieszkańców. 
 
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie kworum. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Składanie i rozpatrywanie wniosków o zmianę porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z LVI sesji Rady Gminy Pępowo. 
6. Informacja o złożonych interpelacjach i zapytaniach radnych oraz treści udzielonych na 

nie odpowiedzi. 
7. Informacja o pracy wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pępowo na rok 2024, 
b) planów pracy Komisji stałych Rady Gminy Pępowo na rok 2024, 
c) zmiany uchwały nr LIV/394/2023 Rady Gminy Pępowo z dnia 26 października 

2023 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu, 
d) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu, 
e) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2024-2033, 
f) zmian w uchwale budżetowej na rok 2024. 

9. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pępowo w roku 2023. 
10. Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Pępowo 

w roku 2023. 
11. Wolne głosy i wnioski. 
12. Zamknięcie sesji. 

 
W punkcie 1 – otwarcia sesji dokonał przewodniczący Rady Zenon Rogala, który 

powitał radnych oraz przedstawicieli Urzędu Gminy Pępowo. 
 
 W punkcie 2 – przewodniczący poprosił radnych o uruchomienie terminali do 
głosowania oraz o zalogowanie się do systemu. Stwierdził, że w obradach uczestniczy 
14 radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada może obradować i podejmować 
prawomocne uchwały. 
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 W punkcie 3 – przewodniczący przedstawił porządek obrad. 
 

W punkcie 4 – wójt wnioskował o rozszerzenie punktu 8. porządku obrad LVII sesji 
Rady Gminy Pępowo o rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2024-2033 – jako podpunkt e). 
Radni jednomyślnie – 14 głosami „za” – przychylili się do wniosku wójta, w następstwie czego 
porządek obrad LVII sesji Rady Gminy Pępowo został zmodyfikowany w zakresie punktu 8. – 
zmianie uległa treść podpunktu e), natomiast dotychczasowy podpunkt e) stał się podpunktem 
f). Imienne wykazy głosowań radnych oraz pierwotny porządek obrad stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu. 
 

W punkcie 5 – przewodniczący poinformował, że protokół z LVI sesji Rady Gminy 
Pępowo był do wglądu w Biurze Rady, gdzie każdy mógł się z nim zapoznać, 
a ponadto radni otrzymali go w wersji elektronicznej. W związku z tym zaproponował 
przegłosowanie go bez odczytywania. Uwag do protokołu nie zgłoszono. 

Protokół z LVI sesji Rady Gminy Pępowo przyjęto jednomyślnie – 14 głosami „za”. 
Imienne wykazy głosowań radnych stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

 
 W punkcie 6 – przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym do Biura 
Rady nie wpłynęły żadne interpelacje ani zapytania radnych; wpłynęła natomiast odpowiedź 
na wniosek radnego Ireneusza Matyli do Zarządu Powiatu Gostyńskiego, zgłoszony podczas 
LIV sesji Rady Gminy Pępowo. Przewodniczący odczytał treść odpowiedzi, po czym 
skonstatował, że negatywnie rozpatrzony wniosek radnego był w jego ocenie w pełni 
uzasadniony. Odpowiedź na wniosek stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
W punkcie 7 – wójt przedstawił informację na temat swojej pracy w okresie 

międzysesyjnym – informacja w załączniku do niniejszego protokołu. Informację przyjęto. 
 

W punkcie 8 – rozpatrzono i podjęto uchwały w spawie: 

a) planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pępowo na rok 2024 – 
przewodniczący poinformował, że plan pracy komisji został szczegółowo omówiony podczas 
komisji wspólnych. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
LVII/418/2024 w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pępowo na rok 2024 
– imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 

b) planów pracy Komisji stałych Rady Gminy Pępowo na rok 2024 – przewodniczący 
poinformował, że plany pracy komisji stałych również zostały omówione na komisjach 
wspólnych. 
Dyskusja – brak. 
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Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
LVII/419/2024 w sprawie planów pracy Komisji stałych Rady Gminy Pępowo na rok 2024 – 
imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 

c) zmiany uchwały nr LIV/394/2023 Rady Gminy Pępowo z dnia 26 października 
2023 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu – projekt 
uchwały omówił wójt. Jak wyjaśnił, kwotowo pomoc gminy generalnie się nie zwiększa, 
natomiast proponuje się przesunięcie środków zabezpieczonych i uzgodnionych z powiatem 
z remontu drogi w Krzyżankach na skompletowanie środków na drogę w Ludwinowie. 
Wyjaśnił, że w tym roku droga w Krzyżankach zostałaby załatana, tak aby można było 
spokojnie po niej jeździć, a zaplanowane zadanie zostałoby zrealizowane w roku przyszłym.  
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
LVII/420/2024 w sprawie zmiany uchwały nr LIV/394/2023 Rady Gminy Pępowo z dnia 
26 października 2023 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu – 
imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 

d) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu – projekt uchwały omówił 
wójt. Jak wyjaśnił, temat jest związany ze środkami, które były zabezpieczone w ubiegłym roku 
na zaprojektowanie ul. Kobylińskiej w Pępowie. Z uwagi na to, że zadanie nie zostało 
zakończone i dokumentacja będzie gotowa na przełomie maja i czerwca, zachodzi konieczność 
ponownego zabezpieczenia tych środków jako pomocy dla powiatu – stąd uchwała związana 
z przeznaczeniem 75 tys. zł na projekt przebudowy tej drogi. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
LVII/421/2024 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu – imienny 
wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 

e) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2024-2033 – 
szczegółowe uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła skarbnik gminy Kinga Klozińska-
Antczak. Jak wyjaśniła, proponowane zmiany WPF na lata 2024-2033 są zgodne ze zmianami 
w budżecie na 2024 r, natomiast wynik budżetu jest nadal deficytowy i po zmianach wynosi 
4 376 784,16 zł. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
LVII/422/2024 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 
2024-2033 – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu. 
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f) zmian w uchwale budżetowej na rok 2024 – szczegółowe uzasadnienie do projektu 
uchwały przedstawiła skarbnik gminy Kinga Klozińska-Antczak. Jak wyjaśniła, proponuje się 
dokonanie zmian zarówno po stronie dochodów, jak i po stronie wydatków. 
Dyskusja: 
- Radny Ireneusz Matyla – poprosił o wyjaśnienie, z czego wynika przesunięcie 70 tys. zł na 
kulturę fizyczną i wprowadzenie zadania pod nazwą „Poprawa warunków sanitarnych 
w budynku szatni przy ul. Sportowej w Pępowie”. Zapytał, jaki będzie całkowity koszt oraz 
zakres tego przedsięwzięcia. 
- Wójt – wyjaśnił, że na chwilę obecną w obiekcie jest wspólny korytarz i łaźnia; wnętrze 
obiektu ma zostać przerobione kosztem korytarza w taki sposób, aby każda z drużyn miała 
swoje niezależne pomieszczenie z oddzielnym wejściem z zewnątrz, dzięki czemu brak będzie 
możliwości kontaktu. Dodał, że maksymalne dofinansowanie, jakie można pozyskać, to 100 
tys. zł, jednak nie wiadomo, czy uda się otrzymać pełną kwotę. Poinformował, że aktualnie 
przygotowywany jest wniosek oraz uproszczona dokumentacja projektowa i kosztorys 
inwestorski, żeby było wiadomo, o jakiej kwocie mowa. Podkreślił, że zabezpieczona kwota 
jest maksymalną – na tę chwilę zabezpieczamy 50%, które musimy dołożyć, czyli 50 tys. zł, 
oraz 20 tys. zł na prace projektowe. Nie wiadomo jednak, czy i w jakiej kwocie uda się pozyskać 
dofinansowanie. 
Na tym dyskusję zakończono. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
LVII/423/2024 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2024 – imienny wykaz głosowań 
radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
 W punkcie 9 – sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pępowo 
w roku 2023 przedstawił przewodniczący Komisji Rewizyjnej – radny Zbigniew Waleński. 
Sprawozdanie w załączniku do niniejszego protokołu. Sprawozdanie przyjęto bez uwag. 
 
 W punkcie 10 – sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 
Gminy Pępowo w roku 2023 przedstawił przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
– radny Radosław Sobótka. Sprawozdanie w załączniku do niniejszego protokołu. 
Sprawozdanie przyjęto bez uwag. 
  
 W punkcie 11 – wolne głosy i wnioski – głos zabrali: 
- Wójt – przedstawił informację na temat działalności Klastra Energii. Poinformował, że do 
28 lutego należy złożyć wnioski w pierwszym konkursie zorganizowanym ze środków z KPO 
na montaż paneli fotowoltaicznych, pomp ciepła i magazynów energii, jednak aby taki wniosek 
złożyć, musi być wybrany lider spośród wszystkich gmin, które ten klaster zawiązały, co jest 
sporym problemem. Poinformował, że programy funkcjonalno-użytkowe mają zostać 
opracowane przez firmę doradczą DOEKO, jednak jest na to bardzo mało czasu. Nadmienił, że 
kolejne spotkanie ma się odbyć jutro i pojawiła się propozycja, aby MZWiK w Strzelcach 
Wielkich przyjął rolę lidera z uwagi na to, że są przygotowani pod względem technicznym, 
mają dokumentację na stacje wodociągowe, gdzie te instalacje miałyby być montowane, oraz 
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obracają dość dużymi środkami finansowymi. Poinformował ponadto, że w klastrze pojawiły 
się też głosy, że nie jest to ostatni nabór, zatem lepiej trochę zaczekać, przygotować się od 
strony technicznej i złożyć wniosek w kolejnym rozdaniu. Następnie pokrótce przedstawił, 
jakie aspekty techniczne powinny znaleźć się w zasobie wiedzy na etapie składania wniosku. 
Dodał, że ze wstępnych informacji wynika, że jedynie 20 wniosków w skali kraju ma zostać 
pozytywnie rozpatrzonych, podczas gdy klastrów jest naprawdę sporo, jednak firma doradcza 
zakłada, że w programie pojawi się znacznie więcej pieniędzy i na 20 wnioskach się nie skończy 
– jeżeli nie w tym rozdaniu, to w następnych. Podkreślił, że docelowo założenie spółdzielni 
energetycznej umożliwi obracanie energią wyprodukowaną w naszych instalacjach po naszych 
obiektach, po naszych licznikach, co będzie faktycznym zyskiem. Początkowo jednak należy 
liczyć się z tym, że koszty funkcjonowania spółdzielni będą przewyższały zyski. Przypomniał 
o wymogu, zgodnie z którym od roku 2028, czyli już za 4 lata, na obiektach publicznych energia 
będzie musiała pochodzić ze źródeł odnawialnych; w odstawkę będzie musiał pójść np. gaz. 
Przyznał, że rozważa też najprostsze rozwiązanie, czyli możliwość budowy instalacji ze 
wsparciem 80% na gruncie, nie na obiekcie, czyli chociażby np. na Cegielni, gdzie jest dobre 
pół hektara gruntu. Zobowiązał się, że będzie informował radnych o postępach w działaniach 
na komisjach i na kolejnych sesjach. 
- Przewodniczący – stwierdził, że na te chwilę bardziej martwią go opady śniegu, za sprawą 
których trzeba będzie wygospodarować kolejne środki na odśnieżanie. 
- Wójt – uspokoił, że środki na odśnieżanie są zabezpieczone; ponadto gmina posiada na stanie 
chlorek i świeżo dowieziony piasek, a obydwa rozrzutniki są sprawne. Dodał, że gmina posiada 
też umowę z firmą p. Nowaka na drogi powiatowe. 
- Przewodniczący – stwierdził, że mimo to w poniedziałek sytuacja na drogach zaskoczyła 
[służby]. 
- Wójt – odparł, że ślizgawica na drogach zaskoczyła wszystkich i praktycznie nie było szansy 
sobie z tym poradzić – trzeba było zaczekać, aż samo puści. 
- Przewodniczący – potwierdził, że wystarczyły 2 godziny. 
 
Na tym dyskusję zakończono. 
  

W punkcie 12 – w związku z wyczerpaniem porządku obrad, przewodniczący zamknął 
LVII sesję Rady Gminy Pępowo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
  Protokołowała                                                           Przewodniczący 
 

        Jagoda Kowalewska                                                        Zenon Rogala 


